
R
ada Okręgu Nr 4

Toruń - Czerniewice

  

Protokół z posiedzenia  

Rady Okręgu Nr 4 Czerniewice 

 w dniu 23.01.2023r. 

 
Spotkanie odbyło się według ustalonego i zatwierdzonego przez zebranych porządku zebrania. 

W spotkaniu uczestniczył Radny Miasta Torunia Wojciech Klabun.  

 

 

KORESPONDENCJA WYSŁANA 
 

❖ W dniu 7 grudnia 2022 r. do Wydziału Środowiska i Ekologii UMT przesłaliśmy e-mailem 

nasze propozycje, uwagi i zapytania do kompleksowego projektu zieleni dla terenu 

rekreacyjno-sportowego przy ul. Zdrojowej/Włocławskiej przedstawionego na spotkaniu            

w WŚiE UMT 5 grudnia 2022 r. Dotyczyły one między innymi następujących spraw: 

• Usytuowanie drewnianych leżaków w okolicy zamgławiaczy  (2 szt.), w kąciku 

wypoczynkowym - 2 lub 3 leżaki i przy skarpie - 2 leżaki. Można też pomyśleć                                       

o niewielkich stolikach między nimi. 

• Od strony zachodniej (zamiast planowanego stołu piknikowego i hamaków)  wykonanie 

„górki saneczkowej” po uprzednim zniwelowaniu terenu i odpowiednio uformowanego 

toru zjazdowego. Alejka gruntowa powinna pozostać w planach oraz nasadzenie niskiej 

zieleni.  

• Wzmocnienie skarpy od strony południowej matą kokosową, a na odcinku za ogrodzeniem 

ścianki treningowej do tenisa ziemnego zabezpieczyć osuwającą się skarpę np. wykonać 

zaporę z bali drewnianych. 

• Częściowe zniwelowanie skarpy na odcinku szerokości boiska - lodowiska/rolki. 

• Zastosowanie gatunków krzewów, które nie gubią liści. Chodzi o nasadzenie tego typu 

krzewów zamiast zastosowania ozdobnych traw - pomiędzy lodowiskiem/ rolki, a kortem 

tenisowym. 

PYTANIA: 

• Czy w projekcie będzie zamieszczony całkowity koszt powyższego zadania lub koszty 

zadań rozbite na etapy ?  

• Czy ostateczna decyzja o zastosowaniu takich, a nie innych gatunków roślin  wraz z ich 

lokalizacją będzie konsultowana z mieszkańcami (radą okręgu) i lokalizacji pozostałych 

elementów przewidzianych w projekcie? 
 

❖ W związku z rozpoczynającymi się konsultacjami społecznymi w sprawie aktualizacji 

Regulaminu budżetu obywatelskiego do Wydziału Komunikacji Społecznej i Komunikacji 

UMT w dniu 12 grudnia 2022 r pocztą e-mailową wysłaliśmy na podstawie zapytań nasze 

opinie i propozycje do  wprowadzenia ewentualnych zmian w regulaminie – między innymi 

dotyczące:  

• W procedurze składania wniosków do budżetu obywatelskiego powinny być uprawnione  

osoby pełnoletnie  

• Dzieci nie potrafiące czytać i pisać nie powinny brać udziału w głosowaniu  
 

W sprawie wyodrębnienia środków na utrzymanie z puli łącznej budżetu obywatelskiego na 

utrzymanie bieżące i naprawy infrastruktury powstałej w tej procedurze przesłaliśmy różne opinie: 

a. Z uwagi na coraz większe problemy finansowe miasta - nie z puli łącznej budżetu 

obywatelskiego, a z  puli limitu środków lokalnych w poszczególnych okręgach powinno 

się  wyodrębnić min. 10% na utrzymanie bieżące i naprawy powstałej infrastruktury. 

Przeznaczone środki na ten cel powinny dotyczyć wszystkich obiektów zrealizowanych 

przez Gminę miasta Toruń, a nie tylko wykonanych w procedurze budżetu obywatelskiego. 

b. Sprawa wyodrębnienia środków i przeznaczenia  ich na utrzymanie bieżące                                      

i naprawy infrastruktury jest bardzo kontrowersyjna, jednak biorąc pod uwagę, że dopiero 

wchodzimy w kryzys i z całą pewnością na przestrzeni kolejnych lat miastu nie będzie 



znacząco przybywać środków finansowych to cyklicznie będzie pojawiał się problem 

związany ze środkami na utrzymanie infrastruktury powstałej z budżetu obywatelskiego. 

W obecnej sytuacji powinno się  wydzielić część środków na utrzymanie tej infrastruktury. 

Być może zrealizuje się jedną inwestycję mniej, ale utrzymane zostanie w dobrej kondycji 

to, co udało się zrobić przez lata. 

c. Miasto w obecnej sytuacji szukając oszczędności proponuje uzyskać środki dodatkowe na 

utrzymanie obiektów, co nie gwarantuje, że środki z naszej puli będą wykorzystane na 

nasze istniejące obiekty. 
 

• Projekty powinny być realizowane od największej ilości oddanych głosów i odpadają te, 

które mają najmniejszą ilość głosów i nie mieszczą się w budżecie. Określenie minimalnej 

ilości np. 300 głosów, aby projekt mógł być realizowany nie jest dobrym rozwiązaniem, 

bo np. w Czerniewicach zgromadzenie 100 głosów stanowi spore wyzwanie, a np. dla 

Bydgoskiego 500 głosów - to może nie będzie żaden problem. 

• Bardzo ważny jest udział mieszkańców w opiece nad miejscami urządzonymi w ramach 

budżetu obywatelskiego. Powinni mieć do nich prawo i czuć się ich gospodarzami – 

polegające na dobrej współpracy ze wskazanymi przez Urząd Miasta Torunia jednostkami 

odpowiedzialnymi za prawidłowe funkcjonowanie powstałej infrastruktury, polegające 

między innymi na: zgłaszaniu w ramach bieżących interwencji powstałych uszkodzeń, 

planowaniu rutynowych przeglądów, remontów, utrzymania czystości i innych czynności. 

Autorzy projektów bardzo często stają się ich opiekunami i z całą pewnością mogą i służą 

pomocą i doradztwem. Problem niestety leży w tym, że jednostki miasta np. MOSiR nie 

chcą korzystać z tej pomocy i nie reagują na przesyłane informacje. 

INNE PROPOZYCJE: 

• Wnioskodawca zgłoszonego projektu powinien mieć możliwość uczestniczenia przy jego 

realizacji – na etapie projektu, wykonawstwa i odbioru. 

• Wnioskodawca tzw. „Miękkich projektów” o charakterze kulturalnym, społecznym, 

sportowym itp. -  powinien mieć również możliwość przeprowadzenia takiego wydarzenia 

zgodnie ze złożonym projektem we współpracy z wytypowaną jednostką miejską 

nadzorującą prawidłowość jego realizacji.  

• Powinna być większa transparentność końcowych kosztów zrealizowanych projektów, np. 

w formie sprawozdania. Często koszty projektów są jeszcze niższe po zapytaniach 

ofertowych lub przetargach od zweryfikowanych kosztów końcowych wyników 

glosowania.  W ten sposób zaoszczędzone środki powinny być do dyspozycji okręgu,                    

w którym projekt został złożony. Powstałą nadwyżkę może należałoby przeznaczyć na 

uzupełnienie albo dodanie środków np. na utrzymanie bieżącej infrastruktury. 
 

❖ Do Przewodniczącego Rady Miasta Torunia Marcina Czyżniewskiego wysłaliśmy e-mailem 

pismo z dnia 3 stycznia 2023 r. w sprawie zorganizowania przez Radę Miasta Torunia 

spotkania z Przewodniczącymi Rad Okręgów w celu omówienia bieżących spraw 

związanych z funkcjonowaniem rad w okręgach oraz podzielenia się z innymi radami 

swoimi doświadczeniami. 
 

❖ W dniu 7 stycznia 2023 r. przesłaliśmy pocztą internetową na prośbę mieszkańca Czerniewic                       

z osiedla Solanki informacje o posiedzeniu rady w dniu 28 listopada 2022 r. na którym  

obecni przedstawiciele Nadleśnictwa Gniewkowo z uwagi na planowane prace leśne                  

w dniach od 1 do 20 grudnia 2022 r. na terenie naszego osiedla zwrócili się do nas z prośbą 

o poinformowanie mieszkańców o ich przebiegu.  W tym celu został przygotowany przez 

radę specjalny komunikat, który został zamieszczony w gablotach osiedlowych i facebooku 

grupy Czerniewice. 
 

❖ Do Nadleśnictwa Gniewkowo w dniu 8 stycznia 2023 r. poczta elektroniczną wysłaliśmy 

treść e-maila zaniepokojonego mieszkańca - pozostawionym nieładem po przeprowadzonej 

tzw. trzebieży lasu w dniach od 1 do 20 grudnia 2022 r. Zwróciliśmy się o zajęcie stanowiska 

Nadleśnictwa w powyższej sprawie z propozycją zorganizowania spotkania w terenie. 
 

❖ Pocztą e-mailową w dniu 17 stycznia 2023 r. do Wydziału Środowiska i Ekologii UMT 

zwróciliśmy się o udzielenie informacji w sprawie przyjęcia lub oddalenia złożonego przez 



Klub Radnych PiS zadania  pn. „Wykonanie zieleni wraz z elementami małej architektury 

na placu rekreacyjno-sportowym przy ul. Zdrojowej/Włocławskiej” na rok 2023. 
 

❖ W odpowiedzi na pismo z dnia 29 grudnia 2022 r. przesłaliśmy do Biura Rady Miasta 

Torunia pocztą e-mailową w dnia 18 stycznia 2023 r. rada nie wnosi uwag do projektu 

uchwały przez grupę Radnych Miasta Torunia w sprawie zmiany uchwały  nr 372/12 Rady 

Miasta Torunia z dnia 6 września w sprawie powołania okręgów będących jednostkami 

pomocniczymi Gminy Miasta Toruń oraz nadania im statutów. Propozycja zmiany dotyczy: 

§ 6. 4. – Rada w roku budżetowym ma do dyspozycji na swoją działalność, w tym na działanie 

integrujące lokalna społeczność kwotę ustaloną w trakcie prac nad budżetem Miasta Torunia, nie 

mniejszą niż 3.000,- zł. Dysponentem tych jest dział Urzędu Miasta Torunia, którego zadaniem 

określonym w regulaminie Organizacyjnym Urzędu Miasta Torunia, jest obsługa prac Rady Miasta. 

Uruchomienie tych środków może nastąpić jedynie w uzgodnieniu z Działem, o którym mowa                         

w zadaniu poprzedzającym. 

 

KORESPONDENCJA OTRZYMANA 
 

❖ W dniu 29 listopada 2022 r. z Wydziału Komunikacji Społecznej i Informacji UMT  

otrzymaliśmy pocztą elektroniczną informacje o rozpoczynających się konsultacjach 

społecznych w sprawie aktualizacji budżetu obywatelskiego w Toruniu. Więcej informacji 

na stronie: https://www.torun.pl/pl/aktualizacja-regulaminu-budzetu-obywatelskiego 
 

❖ Z Wydziału Środowiska i Ekologii  UMT pocztą e-mailową w dniu 7 grudnia otrzymaliśmy 

odpowiedź na uwagi rady do przedstawionej propozycji projektu zieleni na terenie 

rekreacyjno-sportowym przy ul. Zdrojowej/Włocławskiej, które w znaczącej większości 

zostaną uwzględnione:  

• Kącik  rekreacyjny zostanie zaprojektowany wraz z dostosowaniem kompozycji roślinnej 

do nowej funkcji. 

• Strona zachodnia zostanie wyłączona z projektowania. Ciąg komunikacyjny wymaga 

projektu budowlanego, a tor saneczkowy koliduje z przedeptem. Zagospodarowanie terenu 

w części zachodniej wraz z tablicami edukacyjnymi pozostawimy na późniejszy etap. 

Obecny projekt skupi się na naglącym problemie braku zieleni komponowanej.  

• Dolna cześć skarpy zostanie wzmocniona drewnianą palisadą lub balami. 

• Skarpa zostanie zniwelowana tak, aby uzyskać równy taras dla części rekreacyjnej. 

• Pomiędzy lodowiskiem a kortami zostaną zaprojektowane rośliny zimozielone jak cis czy 

laurowiśnia. 

Przygotowywany projekt będzie kompletnym projektem zieleniarskim będącym podstawą 

do zlecenia prac, przez co na późniejszym etapie wykonawczym zmiany gatunków mogą 

nastąpić wyłącznie sporadycznie. Projektant ma za zadanie sporządzić dokumentację 

zgodnie z wiedzą specjalistyczną komponując układy zieleni właściwe dla siedliska i dla 

uzyskania projektowanego efektu estetycznej, spójnej i atrakcyjnej  kompozycji roślinnej. 

Projekt będzie zawierał kosztorys inwestorski dla całego zadania, bez podziału na etapy, 

jednakże będzie możliwe etapowanie prac i wyciągnięcie z kosztorysu interesujących nas 

elementów, aby zaplanować konkretne działanie na które uzyskamy finansowanie. 
 

❖ Od Rady Okręgu nr 9 Jakubskie pocztą e-mailową w dniu 14 grudnia otrzymaliśmy emaila                        

w sprawie poparcia akcji pn. „Podaruj ciszę”, której na celu jest ochrona ludzi i zwierząt 

przed hukiem fajerwerków i petard używanych w czasie Nocy Sylwestrowej i Karnawale. 

Więcej informacji na stronie:   https://podarujcisze.pl/dlaczego-fajerwerki-sa-szkodliwe/   
 

❖ Od Przewodniczącego Rady Miasta Torunia Marcina Czyżniewskiego w dniu 19 grudnia 

2022 r. otrzymaliśmy e-maila z życzeniami na zbliżające się Święta Bożego Narodzenia i na 

Nowy Rok. 
 

❖ Życzenia otrzymaliśmy również od: Rady Okręgu nr 9 Jakubskie-Mokre, Rady Okręgu                         

nr 10 Wrzosy,  Rady Okręgu nr 11 Chełmińskie i Rady Okręgu nr 13 Bydgoskie.  
 

https://www.torun.pl/pl/aktualizacja-regulaminu-budzetu-obywatelskiego
https://podarujcisze.pl/dlaczego-fajerwerki-sa-szkodliwe/


❖ W dniu 29 grudnia 2022 r. otrzymaliśmy e-maila od Stowarzyszenia Sursum Corda, które  

realizuje projekt powierzony przez MIASTO TORUŃ, w ramach którego prowadzimy 

nieodpłatną pomoc prawną, nieodpłatne poradnictwo obywatelskie oraz nieodpłatne 

mediacje. Więcej informacji na stronie:  

https://www.sc.org.pl/co-robimy/nieodplatna-pomoc-prawna/nasze-punkty-pomocy/miasto-torun-

2022/   

http://www.fb.com/Nieodp%C5%82atna-Pomoc-Prawna-Stowarzyszenie-Sursum-Corda-

809371925859194 
 

❖ Od mieszkańca Czerniewic w dniu 29.12.2022 r. otrzymaliśmy e-maila w sprawie 

uporządkowania pozostawionego nieładu po pracach leśnych związanych z wycinką drzew                      

w dniach od 1 do 20 grudnia 2022 r., które prowadzone były również w pobliżu budynku - 

miejsca zamieszkania nadawcy e-maila. Ponadto mieszkaniec zwrócił się do rady                                    

o przekazanie informacji w jakim zakresie były prowadzone konsultacje z Nadleśnictwem. 
  

❖ W dniu 29 grudnia 2022 r. otrzymaliśmy e-maila z Biura Rady Miasta Torunia dotyczącego 

zaopiniowania projektu uchwały grupy Radnych Miasta Torunia w sprawie zmiany uchwały                    

w sprawie powołania okręgów będących jednostkami pomocniczymi Gminy Miasta Toruń 

oraz nadania im statutów.  
 

❖ W dniu 9 stycznia 2023 r. z Biura Rady Miasta Torunia pocztą elektroniczną otrzymaliśmy 

informacje, że na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta Torunia,                           

w zakładce „Wykazy inwestycji lokalnych” zostało opublikowane zestawienie zamierzeń 

inwestycyjnych o charakterze lokalnym do realizacji w 2023 roku na terenie działania 

poszczególnych rad okręgów. W związku z tym, Rady mają możliwość zgodnie ze statutem 

przedstawić Prezydentowi Miasta Torunia swoje opinie do przyjętych do realizacji 

inwestycji lokalnych. Wykaz zamierzeń inwestycyjnych znajduje na stronie: - 

https://bip.torun.pl/artykul/32486/53104/wykaz-inwestycji-lokalnych-na-rok-2023 

Niestety w wykazie inwestycji lokalnych nie ma ani jednej inwestycji ujętej w Budżecie 

miasta Torunia na rok 2023 do realizacji na terenie Czerniewic. Mimo zgłaszanych 

corocznie przez nas projektów inwestycyjnych dla naszego osiedla (szczególnie drogowych) 

władze miasta konsekwentnie je odrzucają.  
 

❖ Z Biura Rady Miasta Torunia otrzymaliśmy pocztą e-mailową pismo z dnia 17 stycznia  

2023 r. w którym Przewodniczący Rady Miasta na podstawie obserwacji dotychczasowej 

działalności obecnych rad okręgów VI kadencji przedstawił swoje uwagi i refleksje                           

o charakterze organizacyjnym dotyczące następujących spraw: 

• Zgodnie ze statutem spotkania rad powinny odbywać się w trybie stacjonarnym. Spotkania 

w trybie zdalnym dopuszcza się tylko w sytuacjach uzasadnionych, tak jak było np.                          

w przypadku epidemii Covid-19    

• Rady mają obowiązek 7 dni przed planowanym posiedzeniem powiadomienia 

mieszkańców, Rady Miasta, i Prezydenta Miasta o jego terminie, miejscu  i porządku obrad 

oraz mają obowiązek składania rocznego sprawozdania ze swojej działalności do 31 marca 

następnego roku. 

• Korespondencja rady powinna być kierowana bezpośrednio do adresata np. do Prezydenta 

Miasta, wydziałów Urzędu Miasta – bez pośrednictwa Biura Rady Miasta Torunia. 

Przewodniczący Rady Miasta zaprosił Przewodniczych Rad Okręgów na spotkanie w dniu 

1 lutego 2023 r. do Urzędu Miasta Torunia z myślą o podzieleniu się swoimi spostrzeżeniami                    

i doświadczeniami funkcjonowania swoich jednostek. 

 

PRZEPROWADZONE SPOTKANIA 
 

❖ W Wydziale Środowiska i Ekologii w dniu 6 grudnia 2022 r. odbyło się spotkanie                              

z projektantką Panią Weroniką Andrzejczak, która zaprezentowała graficzny projekt zieleni 

kompleksowego zagospodarowania terenów rekreacyjno-sportowych przy ul. Włocławskiej 

https://www.sc.org.pl/co-robimy/nieodplatna-pomoc-prawna/nasze-punkty-pomocy/miasto-torun-2022/
https://www.sc.org.pl/co-robimy/nieodplatna-pomoc-prawna/nasze-punkty-pomocy/miasto-torun-2022/
http://www.fb.com/Nieodp%C5%82atna-Pomoc-Prawna-Stowarzyszenie-Sursum-Corda-809371925859194
http://www.fb.com/Nieodp%C5%82atna-Pomoc-Prawna-Stowarzyszenie-Sursum-Corda-809371925859194
https://bip.torun.pl/artykul/32486/53104/wykaz-inwestycji-lokalnych-na-rok-2023


/Zdrojowej w Czerniewicach. Ustaliliśmy, że przedstawiony  projekt zostanie jeszcze 

skonsultowany przez członków rady okręgu, do którego pocztą elektroniczną będzie można 

zgłosić uwagi. W spotkaniu uczestniczyli: Kierownik Referatu Kształtowani Zieleni – 

Marcin Urbański, St. Inspektor ds. opiniowania dokumentacji projektowej, ochrony 

przyrody – Ewa Sypniewska i  Przewodniczący Rady Okręgu Czerniewice - Wiesław Kania  
 

❖ W dniu 27 grudnia 2022 r. na zaproszenie ks, Proboszcza Leszka Stefańskiego  proboszcza 

naszej parafii uczestniczyliśmy na spotkaniu opłatkowym. W świątecznej atmosferze - przy 

kawie, śpiewaniu kolęd, była również okazja do porozmawiania o sprawach osiedla                            

z osobami obecnymi na spotkaniu, które działają w parafii w różnych grupach społecznych, 

charytatywnych, czy w stowarzyszeniach. 
   

❖ W Miejskim Zarządzie Dróg w Toruniu w dniu 12 stycznia 2023 r. odbyło się spotkanie                              

z Dyrektorem - Ireneuszem Makowskim, Inspektorem ds. utrzymania oświetlenia 

drogowego oraz sygnalizacji świetlnej – Jarosławem Wojtczakiem i Kierowniczką 

utrzymania i Ewidencji – Agnieszką Janus, którego głównym tematem było oświetlenie 

terenów rekreacyjno-sportowych z zasilania ulicznego. MZD uważa, że oświetlenie 

znajdujące się terenach rekreacyjno-sportowych powinno być utrzymywane przez 

instytucje, które je administrują. We własnym zakresie administrator powinien wystąpić                 

o wydanie warunków przyłącza do sieci elektroenergetycznej do spółki Energa Operator 

oraz zaprojektować własny system sterowania oświetlenia rekreacyjno-sportowego. 

Niestety na dzień dzisiejszy jest ogólny bałagan.  

Na spotkaniu poruszone zostały również sprawy dotyczące bieżącego utrzymania ulic, które 

zostaną zgłoszone przez radę e-mailowo w ramach interwencji oraz przedstawiona została 

wymiana wiaty autobusowej, która realizowana będzie z budżetu obywatelskiego 2023.  

 

SPRAWOZDANIE Z REALIZACJI ZADAŃ INWESTYCYJNYCH W ROKU 2022                                      

NA O/M CZERNIEWICE 
 

❖ Przewidziane na rok 2022 r. zadania inwestycyjne na terenie naszego osiedla  w większości 

zostały zrealizowane:   

• Montaż progów zwalniających typu „poduszka berlińska” przed przejściami dla 

pieszych na ul. Włocławskiej w okolicy Szkoły Podstawowej nr 34.  

• Naprawy bieżące nawierzchni chodników z kostki betonowej przy ul. Włocławskiej na 

odcinku od terenu Szkoły Podstawowej nr 34 do ul. Spacerowej (południowej granicy 

miasta) oraz przy ul. Zdrojowej na odcinku od ul. Włocławskiej do ul. Łódzkiej. 

• Budowa punktów kamerowych i włączenie ich do cyfrowego systemu monitoringu           

w lokalizacjach: 

    - ul. Włocławska/Spacerowa – wjazd do Czerniewic od strony Brzozy               

    - ul. Solankowa na terenie rekreacyjno-sportowym       

Zadanie realizowane w ramach budżetu obywatelskiego 2021 - przeniesione na I kwartał 

2022 r.  

• Nasadzenie krzewów na terenie rekreacyjno-sportowym u zbiegu ulic: Zdrojowej/ 

Włocławskiej.  

Wykonanie tego zadania realizowane będzie etapowo z budżetu miasta w oparciu                             

o sporządzoną w roku 2022 dokumentację projektową zieleni i małej architektury dla 

całego kompleksu rekreacyjno-sportowego.  

• Przeprowadzenie wiosennych przycięć pielęgnacyjnych krzewów i drzewek na                      

ul. Zdrojowej (przy sklepach), ul. Włocławskiej/Solankowej i ul. Gajowej. 

• V etap likwidacji składowiska odpadów przy ul. Włocławskiej w Czerniewicach                    

(300 ton) 

• Wykonanie Plenerowej estrady na terenie rekreacyjno-kulturalnym (plac festynowy) 

przy ul. Włocławskiej. (budżet obywatelski) 

Realizacja projektu przewidziana w 2023 r.  



• Rewitalizacja i modernizacja boiska wielofunkcyjnego (kort do tenisa ziemnego             

i siatkówki) na placu rekreacyjno-sportowym przy ul. Zdrojowej/ Włocławskiej.  (budżet 

obywatelski) 

• Wykonanie zjazdu linowego typu ”Tyrolka” na terenie rekracyjno-sportowym przy                   

ul. Solankowej.  (budżet obywatelski) 

• Konserwacja środkami impregnującymi ławek znajdujących na terenie placu 

rekreacyjno-sportowym przy ul. Zdrojowej/Włocławskiej (18 szt.) i przy ul. Solankowej                      

(10 szt.) wraz z altankami.  

Altanki wraz ze stolami i siedziskami nie zostały zabezpieczone środkami impregnującymi 

• Budowa placu zabaw oraz mini-tężni na terenie "Hospicjum Nadzieja" przy                                 

ul. Włocławskiej 169B 

• Wyposażenie Szkoły Podstawowej nr 34 w urządzenia zapobiegające zadymieniu 

wraz z dostosowaniem dróg ewakuacyjnych na wypadek pożaru zgodnie                                 

z obowiązującymi przepisami przeciwpożarowymi i zaleceniami instytucji kontrolujących. 

• Modernizacja w Szkole Podstawowej nr 34 monitoringu zewnętrznego i wykonanie 

monitoringu wewnętrznego (inwestycja zaległa z 2021)  

• Dofinansowanie do organizacji festynu parafialnego - „Tu są moje Czerniewice” na 

placu festynowym przy kościele parafialnym pw. Matki Bożej Łaskawej (budżet 

obywatelski) 

• Konserwacja środkami impregnującymi ławek parkowych na ul. Zdrojowej i Gajowej 

(9 szt.) 

Kolorem czerwonym – oznaczone zostały inwestycje niezrealizowane w 2022 r.  

 

SPRAWY BIEŻĄCE 
 

❖ W dniu 1 grudnia 2022 r. rozpoczęte zostały prace leśne przez Nadleśnictwo Gniewkowo                              

w granicach naszego osiedla. Prace trwać będą do 20 grudnia 2022 r. 
 

❖ W pierwszej połowie grudnia 2022 r. całkowicie zostało wyłączone oświetlenie terenu 

rekreacyjno-sportowego przy ul. Solankowej. 

 

INNE SPRAWY - WOLNE WNIOSKI 
 

❖ Rozmawiać z „podmiotami” prowadzącymi realizację projektów z budżetu obywatelskiego  

na rok 2023 –  (7 projektów lokalnych i 1 projekt ogólnomiejski w Czerniewicach)  
 

❖ Od 11 stycznia 2023 r. obowiązuje Uchwała nr 988/22 Rady Miasta Torunia  z dnia  15 

grudnia 2022 r. w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. W celu ochrony tworów 

przyrody żywej o szczególnej wartości przyrodniczej, krajobrazowej, kulturowej                         

i edukacyjnej ustanawia się pomnikiem przyrody skupisko czterech dębów szypułkowych 

Quercus robur, o obwodach pni 330 cm, 352 cm, 393 cm i 293 cm, rosnących na terenie 

leśnym ograniczonym ulicami: Relaksową 1 - 5, Spacerową 14 i Włocławską 241 - 249              

w Toruniu, na dz. o nr geod. 225 z obrębu 76, stanowiącej własność Skarbu Państwa w 

zarządzie Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe Nadleśnictwo 

Gniewkowo. 
 

❖ W dniu 15 grudnia 2022 r. odbyła się w 49 sesja Rady Miasta Torunia, na której 

rozpatrywane były między innymi projekty uchwał: 
 

• Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie 

osiedla w Czerniewicach. 

• Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu miasta na rok 2023 - II czytanie. 

• Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych 

udzielanych z budżetu miasta Miejskiemu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w 2023 roku 

❖ Programy sesji na stronie https://bip.torun.pl/sesje/28800        

 

PROPOZYCJE ZADAŃ DO REALIZACJI W NAJBLIŻSZYM CZASIE 
 

❖ Skierować pismo do Wydziału Środowiska i Ekologii UMT ws. bieżącego utrzymania 

placów zabaw i obiektów rekreacyjnych znajdujących się na terenie Czerniewic.  
 

https://bip.torun.pl/sesje/28800


❖ Pismo do MZD ws. naprawienia nawierzchni chodników z kostki betonowej uszkodzonych 

przez korzenie z pobliskich drzew oraz uzupełnienie kostką betonową powstałych miejsc 

po wycince uschniętych drzew na ul. Włocławskiej i ul. Zdrojowej 
 

❖ Skierować e-maila w ramach interwencji ws. rozjeżdżonych poboczy przy progach 

zwalniających typu „poduszka berlińska” na ul. Włocławskiej przy szkole.  
  

❖ Ustalić termin spotkania w sprawie wykonania arboretum na terenie Czerniewic. Na 

spotkanie  zaprosić: Nadleśniczego - Mariusza Heidingiera z Nadleśnictwa Gniewkowo, 

wnioskodawcę projektu - Radnego Miasta Torunia Michała Jakubaszka, przedstawiciela 

Szkoły Podstawowej nr 34 - Marzenę Sobczak.  (propozycja spotkania – 20 lub 27 lutego 

2023 r.) 

 

PROPOZYCJA NASTĘPNEGO SPOTKANIA – 20 lutego 2023 r.  

 
Protokół sporządziła: 
 

Marianna Laurentowicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


